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PARKOVANIE – to nie je len problém nášho mesta, s
podobným sa potýka väčšina väčších i menších miest na
Slovensku. O problematike s parkovaním v centrách miest a
na sídliskách sa veľa diskutuje a problémy sa rozoberajú z
rôznych uhlov pohľadu. Inú predstavu majú samosprávy, iný
systém navrhujú orgány, ktoré majú dočinenia s
bezpečnosťou na cestách a s dodržiavaním pravidiel cestnej
premávky, iný názor presadzujú motoristi, ktorých sa prob-
lém s parkovaním najviac dotýka, hlavne v súvislosti  s
riadeným parkovaním a parkovaním za poplatky.

Aj v našom meste sme sa problémom parkovania v centre
mesta a na sídlisku zaoberali už viackrát. Legislatívna prípra-
va nariadenia o parkovaní už síce má svoju pracovnú verziu,
možnosť zavedenia do praxe však brzdí skutočnosť, že miest
na parkovanie je alarmujúci nedostatok. Veď len v porovnaní
s bytmi v bytových domoch na sídlisku Šarky, ktorých je tak-
mer 900, a po vyhodnotení skutočných možností vytvorenia
parkovacích plôch pre osobné autá, sme sa dopracovali k
číslu necelých 250. Ak vezmeme do úvahy, že isté percento
domácností vlastní aj viac ako jedno motorové vozidlo, že
miest na výstavbu garáží je nedostatok, resp. v súčasnej dobe
nie sú žiadne, a vezmeme do úvahy aj migráciu (niektorí naši
občania odchádzajú za prácou mimo mesta, naopak, do
mesta prichádzajú motorizovaní návštevníci), je viac ako isté,
že situáciu je treba riešiť pohľadom odborníka, dopravného
projektanta, ktorý naviaže na územnoplánovaciu dokumen-
táciu, v ktorej sú navrhované a vymedzené plochy na parko-
vanie. Tento dokument má však funkciu usmerniť rozvojovú
stratégiu, konkrétny problém vyrieši až podrobná štúdia,
ktorá prehodnotí voľné plochy, vhodné na vytvorenie parko-
vacích plôch, ako aj nevyhnutný záber verejnej zelene, ktoré-

mu sa s najväčšou pravdepodobnosťou vzhľadom na naras-
tajúci trend motorizovanosti nevyhneme.

Toto všetko musí ísť „ruka v ruke“ aj s nariadeniami mesta,
veď všetky spomenuté inžinierske, investičné činnosti či
správu a údržbu musí niekto hradiť – a kto iný než ten, ktoré-
mu uvedené činnosti budú slúžiť a vytvárať podmienky. A
preto sa ani v Turzovke motoristi v budúcnosti s najväčšou
pravdepodobnosťou nevyhnú plateným parkoviskám, parko-
vacím hodinám, ale aj prísnejším sankciám za nedodržiavanie
stanoveného systému. Všetko je len otázkou času.

Pripravuje sa naria-
denie o parkovaní,
ktoré zavedie poriadok,
kontrolu i sankcie.
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Všetkých, ktorých zaujal oznam o vyhlásení  literárnej a
fotografickej  súťaže, ktorých vyhodnotenie sa  uskutoční
počas Jašíkových dní v Turzovke – 4. a 5. decembra 2007 
upozorňujeme, že sa blíži termín odovzdania literárnych prác
i súťažných fotografií.
Pre tých, ktorí sa ešte nerozhodli pripomíname, že uzávierka
oboch spomenutých súťaží je 15. novembra a témy sú nasle-
dovné: 
Literárna súťaž  – O cenu Rudolfa Jašíka: 
A) Kysuce v priebehu ročných období
B) Moje zážitky na Kysuciach.

Fotografická súťaž – Na brehu priezračnej Kysuce :
A) Kysucká krajina
B) Kysučania

Na účastníkov čakajú zaujímavé ceny ! 
Bližšie informácie získate v Kultúrnom a spoločenskom
stredisku v Turzovke alebo na webovej stránke mesta:
www.mestoturzovka.sk.

Mestské zastupiteľstvo na svojom zasadnutí dňa 10. 10. 2007
schválilo Všeobecné záväzné nariadenie o poskytovaní
spoločného stravovania v meste Turzovka.

Záujemcovia, ktorí spĺňajú podmienky spoločného stravo-
vania t.j. sú poberatelia starobného alebo invalidného dôchod-
ku, prípadne pre svoj nepriaznivý zdravotný stav sú odkázaní
na spoločné stravovanie môžu využiť túto ponuku samo-
správy mesta.

Obed sa bude vydávať v pracovné dni v školskej jedálni
Základnej školy v Turzovke na Bukovine v čase od 11,00 do

12,00 hod. Cena jedného obeda pozostávajúceho z hlavného
jedla a polievky  je 44,-Sk. Mesto Turzovka bude zabezpečovať
aj dovoz obeda priamo občanovi  prostredníctvom vozidla
určeného na rozvoz stravy do domácnosti. Za takto dovezený
obed občan zaplatí 54,-Sk.

Záujemcovia o spoločné stravovanie sa môžu prihlásiť
osobne, prípadne telefonicky (č. t. 041/4352 303) na Mestskom
úrade v Turzovke u p. Ľubice Čmelíkovej č. dverí 2, kde
dostanú aj potrebné informácie.

Vždy v mesiaci október pozýva samospráva
mesta do kinosály Domu kultúry
všetkých svojich starších spoluobčanov –

seniorov, aby aj prostredníctvom takéhoto stretnutia
im vzdala úctu a vďačnosť za ich celoživotnú
oporu, radosti i starosti a odovzdané skúsenosti.

Nebolo tomu inak ani v tomto roku. V piatok
26.októbra sa uskutočnil spoločenský večer  veno-
vaný všetkým seniorom so symbolickým názvom
ĎAKUJEME. Svoj prejav vďaky a úcty vyjadril
najprv krátkym príhovorom primátor mesta,
Miroslav Rejda,  a po ňom už seniorom zaspievala
domáca ženská folklórna skupina Turzovanka v
programe Pranie na Kysuci. K hosťom večera patrili
populárni speváci z Repete Nora Blahová a Zdeno
Sychra, ktorí svojimi pesničkami navodili príjemnú
priateľskú atmosféru. Všetkých účinkujúcich odme-

nili turzovskí seniori srdečným potleskom
a seniorom zas organizátori na pami-

atku venovali medovníkové srdieč-
ka.

Všetkých tešilo, že sa program
vydaril a prítomným seniorom sa
stretnutie páčilo. Veria, že aj o

rok sa takto spoločne stretnú pri
veselej pesničke či podobnom pro-

gramovom pásme.

Seniori tlieskali Turzovanke 
aj hosťom programu 
Zdenovi Sychrovi a Nore Blahovej

Mesto Turzovka v súčasnosti spĺňa všetky
náležitosti Zákona o účtovníctve, ktoré musí

dodržiavať ako rozpočtová organizácia. Od januára
2008 sa doterajší účtovný systém mení na tzv.
akruálne účtovníctvo, v ktorom sa okrem príjmov a
výdavkov mesta sledujú i náklady a výnosy. Preto už v
týchto dňoch sa úsek finančný a správy majetku
mesta na Mestskom úrade v Turzovke naplno venuje
kompletnej príprave podkladov k príprave
viacročného rozpočtu na roky 2008 – 2010.
Vypracúva analýzy a rozbory doterajšieho hospodáre-
nia mesta, aby boli kvantifikované potrebné finančné
zdroje na jednotlivé položky rozpočtovej klasifikácie. I
ďalšie úseky – výstavby a rozvoja mesta, sociálny,
príspevkové organizácie mesta i školy a školské zari-
adenia, predkladajú návrhy príjmov a výdavkov za
nimi spravované kapitoly mestského rozpočtu. Po
zhromaždení a spracovaní návrhov do uceleného
návrhu rozpočtu mesta, sa v novembri uskutoční
viacero pracovných stretnutí komisií MsZ. Ich
pripomienky a závery ovplyvnia konečný návrh
rozpočtu, o ktorom bude rokovať MsZ na decem-
brovom zasadnutí.

Samospráva mesta má za cieľ, tak ako v minulých
rokoch, vytvoriť nielen účtovne vyrovnaný, ale najmä
vyvážený rozpočet zohľadňujúci všeobecné potreby a
rozvojové záujmy mesta. Pripravuje ho so zreteľom
plnenia maastrichtských kritérií pre zavedenie eura v
SR, podľa ktorých nesmie celkový verejný dlh presi-
ahnuť 60 % HDP. Samospráva chce kvalitnou
prípravou rozpočtu podporiť zavedenie eura v SR,
plniť rámcové činnosti vlastného Plánu zavedenie
eura v podmienkach Mesta Turzovka a zabezpečiť
všetky úlohy s ním spojené.

Samospráva mesta v súvislosti s uvedenými sku-
točnosťami okrem iného pravdepodobne prijme
dokument – Plán zavedenia eura v podmienkach
Mesta Turzovka formou uznesenia, stanoví tiež tzv.
eurotím, ktorý bude dohliadať na všetky činnosti
súvisiace s prípravou samosprávy na zavedenie eura
a pristúpi k etickému kódexu na zavedenie eura.

Rozpočet mesta 
na budúci rok
do decembrového
rokovania
zastupiteľstva

Samospráva mesta Turzovka rozbieha
spoločné stravovanie

Bude v meste nový systém
zvozu TKO v súvislosti 
s čistotou sídliska?
Snáď je príčinou väčšia anonymita,

snáď to, že odpad od bytových
domov nie je možné likvidovať iným
spôsobom (niekedy aj nelegálnym, ako
je to u rodinných domov), ako
ukladaním odpadu do zberných nádob.
Samospráva počas posledných desi-
atich rokov viac krát menila a dopĺňala
spôsoby nakladania s komunálnym
odpadom, aj s jeho separovanými
zložkami. Po dobrom zvážení, konzultá-
ciách so správcami bytových domov, aj
samotnými zástupcami vlastníkov
bytov, sa vytvoril optimálny počet
stanovíšť s nádobami na bežný domový
odpad aj separované zložky odpadu.
Napriek tomu, že každý bytový dom má
dostatočný počet nádob na komunálny
odpad a zberné nádoby na papier, sklo,
plasty a tetrapaky, ktoré ako samosprá-
va predpokladala, znížia objem
domového odpadu, situácia je iná –
alarmujúca. Množstvo komunálneho
odpadu narastá, podľa výsledkov
štatistík z posledných rokov je zrejmé,
že napriek zberu separovaných zložiek
odpadu, zberu nadobjemného a
nebezpečného odpadu a zberu textilu,
sú kontajnery na bežný odpad z domác-
ností preplnené, v mnohých prípadoch
je odpad voľne ukladaný k nádobám.
Oproti tomu je sídlisko už „preplnené“
aj odpadovými nádobami, čo nepôsobí
práve estetickým dojmom, a to bolo
hlavným dôvodom na pracovné stretnu-
tie s dodávateľom služby „zberu a
likvidácie odpadu“, zástupcom
spoločnosti JOKO Čadca, aby spoločne
so zástupcami mesta prerokovali
možnosť zníženia počtu nádob na bežný
komunálny odpad z domácností a
zvýšenie intenzity zberu odpadu. Návrh
predpokladá prechod z doterajšieho
jednodňového – pondelkového zberu
na zbery v dvoch pracovných dňoch –

pravdepodobne pondelok a štvrtok. Po
prehodnotení ekonomického hľadiska
návrhu sa o ňom ešte v tomto roku
rozhodne, aby mohol byť nový systém
včas zapracovaný do kalendárov zvozu
odpadu na 1. polrok 2008.

Zároveň samospráva pripravila pro-
jekt – žiadosť o grant z
Environmentálneho fondu SR na vybu-
dovanie stanovíšť na odpadové nádoby,
kde by v uzavretom, ale vetrateľnom
priestore boli umiestnené nádoby na
komunálny aj separovaný odpad. Tým
by sa výrazne zmenil doterajší vzhľad čo
by v konečnom dôsledku prispelo k
celkovej reorganizácii sídliska.

Tak, ako sme uviedli v inom
príspevku, je nevyhnutné riešiť aj
parkovanie na sídlisku, a teda upraviť
celkový podiel zloženia bytových domov,
bytov, parkovacích plôch, ako aj plôch
na výkon služieb spojených s
odpadovým hospodárstvom.

Aby sa zámer samosprávy naplnil, je
potrebná spolupráca predovšetkým
občanov žijúcich v bytových domov a
zvyšovanie ich disciplinovanosti na
úseku odpadového hospodárstva, život-
ného prostredia, zachovávania a
udržiavania čistoty na verejných pries-
transtvách i rešpektovania dopravnej
situácie na sídlisku. V opačnom prípade
je už len jedna možnosť úhrady
všetkých týchto služieb, a to formou
zvýšenia daní a poplatkov pre občanov
sídliska, pretože by bolo nesprávne, aby
na ich nedisciplinovanosť a následné
prehnané nároky doplácali ostatné
časti mesta.

Rozvojová stratégia je jasná, zostáva
trpezlivo vyčkať na realizáciu jed-
notlivých projektov a ich následné
dodržiavanie v súlade so stanovenými
pravidlami.

– kk –

Blíži sa uzávierka súťaží 
venovaných R. Jašíkovi



Z o  s l o v n í k a  s a m o s p r á v y

Otom, že ZŠ v Turzovke má kvalitný pedagogický tím,
ktorý zodpovedne pracuje so žiakmi školy nielen 
v rámci učebných osnov a vyučovacích plánov, ale aj

v mimoškolských činnostiach sa môžeme pravidelne
presviedčať najmä prostredníctvom ich úspechov. Škola sa už aj
v novom školskom roku naplno venuje spomenutým činnosti-
am a veľmi dobrou a pozitívnou motiváciou je práve súťaživosť,
možnosť porovnávať sa a merať si sily v poznatkoch či

šikovnosti na rôznych súťažiach. Je ešte lepšie, keď škola alebo
jej žiaci sú úspešní a robia tak dobré meno sebe, svojej škole a
celému mestu.  

Na začiatku minulého mesiaca – 4. októbra 2007 sa v Banskej
Bystrici uskutočnila vernisáž  diel 1. ročníka celoslovenskej
výtvarno- remeselnej súťaže pre deti a mládež  V krajine reme-
siel 2007. Súčasťou bolo slávnostné vyhlásenie výsledkov 
a odovzdanie cien odmeneným autorom a kolektívom. Vyhla-
sovateľ súťaže – Ústredie ľudovej umeleckej výroby v Bratislave,
si za cieľ kládol podporovať tvorivosť a kreativitu detí a mlá-
deže v oblasti remesiel, zvýšiť ich záujem o tradičné i súčasné
remeslá na Slovensku. Zo 450 prác z celého Slovenska v  dvoj-
kolovom hodnotení vybrali porotcovia 192 najlepších diel
určených pre výstavy v Banskej Bystrici a v Bratislave (novem-
ber 2007 – január 2008).

Veľmi pekný úspech v súťaži V krajine remesiel 2007 dosiahla
žiačka ZŠ v Turzovke Soňa Svitková (8 rokov), pod vedením
vyučujúcej Mgr. Moniky Schűtzovej. Jej práca pod názvom Čip-
kárka získala v konkurencii 326 autorov 2. cenu. Soňka ju zho-

tovila remeselnou technikou podmaľby na sklo
akrylovými farbami, inšpirovaná tradičnými ľudovými
remeslami – čipkárstvom a technikou podmaľby na
sklo. Získané ocenenie je dôkazom toho, že v Turzovke
originalita, kreativita a tradičné ľudové remeslo majú
svoje miesto.

Ďalším úspešným krokom Základnej školy sa 
v tomto roku stal rozvojový projekt „Elektronizácia 
a revitalizácia školských knižníc 2007“. Vyhlasovateľom
grantového projektu bolo Ministerstvo školstva SR 
a všetky podané projekty posudzovala medzinárodná
komisia. Výsledky projektu boli zverejnené v októbri 
a naša škola sa dostala v rebríčku niekoľko desiatok

žiadateľov na celkové 4. miesto. Za jeden z najlepších projektov
získala nielen formálne ocenenie, ale aj finančnú podporu vo
výške 100 000.-Sk. Projekt bude realizovaný v spolupráci s nein-
vestičným fondom Otváraj sa brána, ktorý tiež prispeje na jeho
realizáciu 5 % z pridelenej sumy grantu. 

Cieľom podaného projektu je skvalitnenie knižnično-infor-
mačných služieb žiakom, pedagogickým a nepedagogickým
zamestnancom školy, prístup na internet a zvyšovanie čitateľskej
kultúry žiakov. Rozvojový projekt bude mať dlhodobý prínos 
a vplyv priamo na výchovno-vzdelávaciu činnosť zaradením
nových inovatívnych prvkov do vyučovania prostredníctvom inter-
netu. V rámci projektu sa v školskej knižnici zabezpečí počítačové
vyhľadávanie a vypožičiavanie knižničného fondu, Knižničný fond
bude spracovaný formou čiarových kódov (podobne ako Mestská
knižnica) prostredníctvom knižničného softvéru, ktorý zároveň
umožní on-line vyhľadávanie a rezervovanie kníh. V rámci projek-
tu sa predpokladá doplnenie knižničného fondu a organizovanie
viacerých aktivít zameraných na vzdelávanie sa pri práci s knihou.

– red –

Kuriér Mikroregiónu Horné Kysuce. Mesačník. Vydáva Kysuce – nezávislý týždenník Kysučanov. Šéfredaktor: Mgr. Ladislav Paštrnák. Príspevky vznikajú v spolupráci so samosprávami členov Mikroregiónu Horné Kysuce.
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Mikroregión Horné Kysuce je združením Mesta Turzovka a obcí Makov, Vysoká n. Kysucou, 

Korňa, Klokočov, Podvysoká, Olešná. Založený 5. novembra 2003.

10. 11. 2007 o 19.30 hod. 
HAIRSPRAY
Komédia, muzikál. Veľké dievča
s veľkým účesom a ešte väčším
srdcom, má len jednu vášeň –
tanec ... Mládeži príst. od 12 r.

24. 11. 2007 o 19.30 hod.
SIMPSONOVCI VO FILME
Animovaná komédia. Populárna
rodinka Simpsonovcov bude
tento raz čeliť globálnym výzvam
... Mládeži prístupný od 12 rokov

Program kina Jašík – NOVEMBER 2007

Mikroregión Horné Kysuce už dávnejšie
propagoval projekt metropolitnej komu-
nikačnej siete v našom regióne, no jeho
realizácia sa stretávala s viacerými problé-
mami. Prvotným zámerom samospráv bolo
pripoloženie optokáblovej chráničky do
výkopov novobudujúcej sa kanalizácie.
Pretrvávajúce problémy so stavbou a
nedoriešený spôsob spolufinancovania
obcami MHK viedli k upusteniu pôvodného
zámeru, čom však myšlienku spoločnej
komunikačnej siete nezatratilo a hľadal sa
nový spôsob realizácie.

Na podnet samosprávy mesta Turzovka

sa dňa 17. októbra na Mestskom úrade v
Turzovke uskutočnilo pracovné stretnutie za
prítomnosti starostov členských obcí MHK,
aby sa upresnil ďalší postup v realizácii
tohto projektu. Z dôvodu schválenia nového
operačného programu s názvom
„Informatizácia spoločnosti“, ktorý
umožňuje čerpať finančné prostriedky s fon-
dov EU v rokoch 2007 – 2013 a prenesení
kompetencií v rámci tohto operačného pro-
gramu na Ministerstvo financií SR, bol
medzi pozvanými aj generálny riaditeľ sek-
cie informatizácie Ing. Pavel Bojňanský,
ktorý prezentoval zámer ministerstva sprís-

tupniť nové komunikačné siete širokej vere-
jnosti v rámci celého Slovenska za
výhodných finančných podmienok nevyní-
majúc ani náš región. Z dôvodu
geografických podmienok Kysúc a
finančnej náročnosti s výstavbou optickej
siete odporučil zúčastneným orientovať sa
na novú technológiu prenosu signálu
WIMAX, ktorá je nasledovateľom už
známejších mikrovlnných sietí WiFi, dnes už
s oveľa vyššou kvalitou, stabilitou,
rýchlosťou prenosu dát a schopnosti
prenášať telefónny aj televízny signál. 

Na základe uvedených skutočností člen-
ovia MHK udelili predbežný súhlas na
spoluprácu s firmou STTA s.r.o. v zastúpení
Jaroslavom Holešom, ktorá má s danou
technológiou  niekoľko ročné skúsenosti a z
technického hľadiska dokáže pripraviť nie-
len zodpovedajúcu technickú projektovú
dokumentáciu, ale rovnako aj robiť konzul-
tantské a správcovské činnosti pri realizácii
dlho  očakávaného projektu.

– kk –

Príprava na Euro
rezonuje aj v
samosprávach
Vtýchto dňoch určite mnohí z nás v médiách zaregistrovali

informáciu, že nielen štát, ale aj samospráva i podnikatelia
sa musia zodpovedne pripraviť na zavedie eura k 1. 1. 2009,

pretože ak sa niekomu zdá tento dátum príliš vzdialený opak je prav-
dou. Nedostatočná a neskorá príprava môže spôsobiť nemalé škody
každej jednej organizácii, každému subjektu, a preto aj ZMOS už od
r.2005 sústreďuje a sprostredkúva informácie pre mestá a obce
Slovenska, aby sa v podmienkach samospráv nič nezanedbalo. 

Samospráva Turzovky má eminentný záujem, aby Mestský úrad a
organizácie v pôsobnosti mesta boli v plnej miere pripravené na zave-
denie jednotnej európskej meny. V mesiaci október sa zamestnanci
mesta a jeho organizácií zúčastnili prvých školení a pracovných stret-
nutí k tejto problematike a v školeniach budú pokračovať priebežne aj
ďalej, aby si v procese prípravy na euro vymenili čo najviac skúsenos-
tí a prešli a overili viaceré modelové situácie. S blížiacim sa termínom
zavedenia eura sa samospráva mesta musí vysporiadať s rôznymi
funkciami, pričom je mesto chápané nielen ako subjekt verejnej
správy, ale tiež zriaďovateľ rozpočtových a príspevkových organizácií
(MPS, KaSS, ZŠ, MŠ, ZUŠ, CVČ), zamestnávateľ, podnikateľský sub-
jekt či zakladateľ obchodných spoločností.

V týchto dňoch samospráva spracúva rámcový dokument – Plán
zavedenia eura v podmienkach Mesta Turzovka a vytvára eurotím, čo
je pracovná skupina, ktorá ponesie priamu zodpovednosť za prípravu
a prechod na výmenu meny. Tím bude plniť všetky úlohy v oblasti leg-
islatívnych zmien nariadení mesta a zmluvných vzťahov. Rámcový
dokument, ktorý samospráva mesta pravdepodobne prijme formou
uznesenia na svojom novembrovom rokovaní sa skladá z desiatich
častí a piatich príloh. Tieto špecifikujú celú činnosť od prijatia doku-
mentu v MsZ až po reálne zavedenie eura k 1. januáru 2009 a
následných monitorovacích činností po tomto dátume. Najviac čin-
ností a opatrení bude samozrejme smerovať do ekonomickej oblasti.
Tu je potrebné napr. kvantifikovať výdavky spojené so zavedením
eura a zahrnúť do rozpočtu na r. 2008 implementačné náklady.
Vykoná sa dohľad nad dodržaním povinností pri príprave a prepočte
viacročného rozpočtu na roky 2008 – 2010 a všetkých účtovných
dokladov a závierok. Zavedenie eura je potrebné zohľadniť i pri
výbere miestnych daní a poplatkov, v bankovom i pokladničnom
styku. Bude potrebné upraviť cenníky v zariadeniach mesta,
zabezpečiť duálne zobrazenie cien a miezd. Po určení fixného kon-
verzného kurzu bude treba zabezpečiť nové informačné systémy, reg-
istračné pokladnice, tlačivá a iné prístroje. V závere roka 2008  bude
dôležité preškolenie pracovníkov, ktorí budú priamo pracovať v pok-
ladniach pri výmene slovenskej koruny na euro.

Keďže samospráva má najbližšie k občanom i podnikateľom,
mesto Turzovka chce včas, v dostatočnom rozsahu a primeranou for-
mou podávať všetky dostupné informácie o zavedení eura.
Samospráva na zodpovednú informovanosť využije všetky vlastné
miestne médiá (rozhlas, TVT, Spravodajca, web stránka, úradná
tabuľa a reklamné plochy), osobne bude s občanmi komunikovať a
podávať im informácie pri vybavovaní záležitostí na úrade a pri vere-
jných zhromaždeniach záujmových skupín.

POVINNOSTI VLASTNÍKA VECI – NEHNUTEĽNOSTI:

Ustanovenie odseku 1 obmedzenia práv vlastníka vymedzuje príkladmo, pričom ide o
zásahy (imisie), ktoré sa v spoločenskej a právnej praxi najčastejšie vyskytujú.

a) Pri úpravách pozemku alebo úpravách stavby na ňom  zriadenej musí vlastník urobiť
dostatočné opatrenia na upevnenie stavby alebo pozemku tak, aby neohrozil susedovu
stavbu alebo pozemok. Toto ustanovenie zakazuje akúkoľvek činnosť na pozemku alebo
stavbe zbavujúcu susedovu stavbu alebo pozemok náležitej opory, teda spravidla takú čin-
nosť, ktorá vyvoláva pohyb, poprípade zosunutie pôdy alebo stavby na nej zriadenej.

Toto obmedzenie práv vlastníka úzko nadväzuje na stavebnoprávne predpisy a posúde-
nie otázky, či došlo, alebo nedošlo k ohrozeniu susedovej stavby alebo pozemku, patrí znal-
covi z príslušného odboru.

Za nesplnenie povinnosti dostatočného opatrenia na upevnenie stavby alebo pozemku
je zodpovedný ten, kto pozemok či stavbu upravuje. Pokiaľ sused upravujúci pozemok či
stavbu neplní svoju povinnosť vykonať dostatočné opatrenia na upevnenie stavby a ak v
dôsledku toho hrozí škoda, je ten, koho stavba alebo pozemok sú ohrozené, oprávnený
vykonať aj vhodné opatrenia, pritom má právo na náhradu účelne vynaložených nákladov a
na náhradu škody, ktorú takto utrpel (§419 O.z.). O náhrade škody rozhoduje súd.

b) Vlastník nesmie obťažovať susedov hlukom, prachom popolčekom, dymom, plynmi,

parami, pachmi, pevnými a tekutými odpadmi, svetlom, tienením a vibráciami. Aj v týchto
prípadoch treba predovšetkým skúmať, či imisie spôsobené takýmto zásahom prekračujú
mieru primeranú miestnym pomerom.

c) Domáce zvieratá chované vlastníkom nesmú vnikať na pozemky susedov bez ohľadu
na to, či ide o bližších alebo vzdialenejších susedov. Vlastník je povinný urobiť také opatre-
nia, aby k vnikaniu vôbec nemohlo dôjsť. Vlastník doma chovaných zvierat sa nemôže
brániť tým, že náležité opatrenia urobil, ale ukázalo sa, že sú nedostatočné.

d) Vlastník môže odstrániť zo svojej pôdy korene prenikajúce na jeho pozemok alebo
vetvy stromu presahujúce nad jeho pozemok, avšak môže tak urobiť iba šetrným spôsobom
a vo vhodnej ročnej dobe. Posúdenie šetrnosti prístupu vlastníka a vhodnej ročnej doby
patrí medzi odborné otázky, ktoré rieši znalec v znaleckom posudku so zreteľom na druh
stromov.

Ak vlastník veci nerešpektuje uvedené obmedzenia jeho vlastníckeho práva, ten, kto je
ohrozený jeho neoprávnenými zásahmi, sa môže domáhať súdnej ochrany v sporovom
konaní. Žalobným návrhom sa možno voči vlastníkovi, ktorý nerešpektuje tzv. susedské
práva, domáhať toho, aby sa zdržal presne opísaného a vymedzeného rušenia, ktorým žalo-
vaný obťažuje svojho suseda alebo ktorým vážne ohrozuje výkon jeho práv. Takisto výrok
súdneho rozhodnutia musí obsahovať presný opis toho, čoho sa má vlastník zdržať, aby
tento výrok bol materiálne vykonateľný výkonom rozhodnutia alebo v exekučnom konaní.

Mikroregión rokoval o novej 
možnosti vybudovať metropolitnú 
komunikačnú sieť z prostriedkov 
EÚ na roky 2007 – 2013

Turzovská ZŠ 
opäť dokázala 
svoju kvalitu

V postupnom odstraňovaní starých 
a schátralých stavieb sa bude pokračovať
Vroku 2006 a 2007 vykonali

pracovníci stavebného úradu v
meste Turzovka pasportizáciu
stavieb, ktoré svojim stavebno-tech-
nickým stavom nevyhovovali
požiadavkám na bývanie alebo ohro-
zovali zdravie a život osôb, prípadne
hyzdili okolie. 

Bolo zdokumentovaných 47
stavieb, z ktorých bolo vydaných  27
nariadení udržiavacích a zabezpečo-
vacích prác a v 17 prípadoch bolo
rozhodnuté o odstránení stavieb. 

Pri rokovaniach o najviac schá-
tralých objektoch  bolo v niektorých
prípadoch konštatované, že sa jedná
o bývalé rodinné domy, ktorých vlast-
níci alebo domnelí vlastníci nie sú
občanmi SR, žijú v zahraničí, a čo je
najväčší problém, že tieto stavby nie
sú majetkovo právne vysporiadané a
nie sú zapísané na liste vlastníctva.
Stavebný úrad môže nariadiť odstrá-
nenie stavby ohrozujúcej zdravie a
život len v takom prípade, ak sa stav-
ba nedá hospodárne opraviť  a iba
vlastníkovi tejto stavby.  Na základe
toho je realizovanie takýchto rozhod-
nutí na odstraňovanie niektorých
stavieb zdĺhavé a z pohľadu nezain-

teresovanej verejnosti niekedy
až „liknavé“.  

Zo zdokumentovaných takýchto
stavieb sa do dnešného dňa nepo-
darili fyzicky odstrániť 3 – a to dom
rodiny Kachaňákovej pri odbočke do
Dlhej nad Kysucou, Dom
Chrobákovcov v Predmieri pri reštau-
rácii u Jozefa a dom rodiny Hrtán-
kovej na Ulici M.R. Štefánika. 

Ostatných 14 stavieb je ku
dnešnému dňu odstránených.
Majitelia stavieb, ktorým boli nari-
adené  zabezpečovacie práce tieto
vykonali a je to i vidieť na  prvý
pohľad napr. rozostavaný dom p.
Mudríka na Kysuckej ceste.

Z uvedeného vyplýva, že stavebný
úrad Mesta Turzovka rieši problémy
starých a schátralých objektov na
území mesta a v tejto snahe
nemieni poľaviť. Vlastníci stavieb by
si mali uvedomiť, že každú stavbu
počas doby jej existencie musia
udržiavať  v užívania schopnom
stave a ak nie, vystavujú sa riziku
konfliktu so zákonom, ktorého
dodržiavanie stráži stavebný úrad.
Tlak stavebného úradu v budúcnosti
bude nie len na staré a schátralé
objekty, ale i na vedľajšie stavby,
vonkajšie úpravy, oplotenia a iné
prvky drobnej architektúry, ktoré
dokresľujú obraz o mes-

te a regióne.


